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Organizačná štruktúra 
 
Riaditeľ:   Mgr. Katarína Hacajová 
Správna rada:  Ing. Štefan Šafár 
    Renáta Olajošová 
    Emília Paulínyová 
    Anna Husárová 
 
 

Registrácia 
 
Krajský úrad Nitra registroval 10.11.1999 pod OVVS/NO – 3/99 Pahorok ako 
neziskovú organizáciu poskytujúcu všeobecne prospešné služby so sídlom v 
Bohuniciach. 
 
 

Akreditácia 
 
Vydaná Ministerstvom práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky, číslo 
spisu: 9245/2014-M_OSSODRAK  právoplatná od 27.5.2014 
 
 
 
 
Sídlo zariadenia:   Pahorok, n. o.. 
    Bohunice č. d. 29 
    935 05 Pukanec 
    IČO: 0036 096 539 
    DIČ: 2021511448 
Bankové spojenie:  Slovenská sporiteľňa Levice 

Číslo účtu:   SK 700 900 0000 000220742516,  BIC: GIBASKBX 

Mobil:    0917375696, 036/6330950 

e-mail:    pahorokno@gmail.com 
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ROK 2018 
 
Občas cítim pri opakujúcich sa činnostiach, akoby čas letel svetelnou rýchlosťou. 
Zhodnotiť minulý rok je práve taká udalosť, aktivity sú opakujúce, len príchod nových 
klientov je o nádeji.  
V priebehu celého roka sme zápasili s financiami, pri vyúčtovaní príspevku od 
Nitrianskeho samosprávneho kraja sme sa dozvedeli po toľkých rokoch o financovaní 
resocializačných stredísk Ministerstvom práce, sociálnych vecí a rodiny, o nových 
podmienkach práce, o legislatíve, ktorá upresní existenciu zariadení. Ďalšia nádej.  
Z dotácií od VUC sme pokryli prevádzkové náklady, z dotácie MPSVaR sa nám podarilo 
kúpiť auto pre deväť ľudí. Samozrejme, nie je nič zadarmo, takže sme neobišli pôžičku 
pri nákupe auta. Ďalšia nádej. 
Riaditeľ zariadenia Mgr. Štefan Hacaj abdikoval na svoju funkciu. Týmto príhovorom 
by som mu rada poďakovala za roky budovania resocializačného strediska, za všetky 
zachránené stratené duše, ktorým pomohol, za rok 1999, kedy našiel priestory pre 
Pahorok, kde  šiesti nadšenci začali pomáhať ľuďom, ktorí skĺzli na dno spoločnosti 
a zveľaďovali priestory zariadenia a  kde riaditeľ Mgr. Štefan Hacaj urobil všetko, aby 
svoj sen uskutočnil a dobrou rukou viedol zariadenie dvadsať rokov.   Srdečná vďaka. 
Rok 2018 bol teda aj o organizačnej zmene. Verím, že vznikne ďalšia nádej, nové 
možnosti a nové výzvy. Rok 2018 bol o práci s klientmi, o rodinných stretnutiach, 
o zbližovaní sa človeka k človeku. Klienti prichádzali, odchádzali, trápili sa 
s  dôsledkami užívania drog, alkoholu či gamblingu. Minulý rok sme do komunity prijali 
staršieho pána, dostal sa na pokraj spoločnosti, bez domova, bez rodiny, priateľov 
a finančného zabezpečenia. Mali sme obavu, ako sa popasuje s mladými chlapcami 
v terapii a spoločnom žití v komunite. Dnes môžem hrdo priznať, že obavy neboli na 
mieste. Zapadol, som rada, že je našou súčasťou, že je spokojný a sníva 
o osamostatnení.  
Častokrát človek pochybuje o svojej sile, možnostiach a odvahe zmeniť čo sa zmeniť 
dá. Občas neverí, že dokáže zmeniť svoj život. Naši klienti sú príkladom toho, ako človek 
dokáže prekonať sám seba, zmeniť svoj spôsob života, pracovať na sebe, učiť sa novým 
zručnostiam, prijímať spätné väzby a riešiť krízové stavy, dôverovať, odpúšťať a zistiť, 
že okolo neho sú skutoční priatelia. 
Prajem Vám všetkým objaviť svoju silu a zmeniť, čo sa zmeniť dá. 
 
        Mgr. Katarína Hacajová 
            Riaditeľka centra 
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Pahorok je centrum, ktoré pomáha pri doliečovaní v súvislosti so závislosťou na 
drogách, pomáha vrátiť sa ľuďom do späť do života. Je to pre klientov dlhá a náročná 
cesta. Musia sa naučiť vôbec už len prijať fakt, že majú problém, že "životný štýl", ktorý 
viedli predtým nie je zdravý a potrebujú zmeniť svoj spôsob myslenia, správania,  
konania  a vôbec takmer všetko čo predtým poznali.   
 Začína sa od základu, tzn. je nastavený denný režim, ktorým sa klienti riadia, sú 
dané pravidlá a zásady, ktoré sa musia dodržiavať.  Ide o určitú stálosť  fungovania 
počas dňa. V podstate ide o simuláciu bežného života vonku - budíček, raňajky, 
pracovka 08,00 -15,00, obed, voľný čas.  Možno to znie jednoducho a veľa ľudí si povie 
"však je to môj bežný deň, čo je na tom ťažké.." Ale ako sa hovorí "Nevieš, kým 
neskúsiš.." . Skúste si predstaviť, že neviete fungovať bez toho aby ste si ráno nedali  
dávku (nech už to pre vás predstavuje čokoľvek, každý máme niečo - cigaretu, kávu, 
sladké..), a podriadite tomu celý svoj deň.  Chýba vám to, potrebujete stále viac.. 
potom už možno ani nechcete, ale samo vás to ťahá, prichádza bytostná potreba mať 
"to" za každú cenu. Pokazíte si vzťahy v rodine, ublížite, ale nevidíte to, lebo máte len 
jeden cieľ. Je to jeden kruh, z ktorého je nemožné dostať sa sám. Naši klienti sa 
potrebujú naučiť žiť samy za seba, nie pre drogy, bez umelých podporných 
prostriedkov, bez podvádzania a manipulácie. Musia zmobilizovať všetky svoje sily aby 
dokázali zmeniť spôsob fungovania akým fungovali roky. Na to je potrebný čas, musia 
si precítiť a zakoreniť, zvnútorniť si to k čomu sú tu vedení.  Veľká zmena neprebehne 
za mesiac, 3 mesiace, ani pol roka. Preto je resocializačný plán nastavený dlhodobo - 
sú 4 fázy, každá trvá minimálne 4 mesiace.  Človek môže byť v jednej fáze aj 6 mesiacov, 
záleží na tom ako sa mu darí, resp. čo potrebuje vyriešiť. V každej fáze je dôležité niečo 
iné. Keď prekonám základ a fázu jedna, môžem riešiť zložitejšie veci, a až keď 
prekonám tie, môžem ísť ďalej. Nie je dôležité ako rýchlo, ale fakt, že to prekonám, 
uvedomím si, zmením, upevním si nové a verím, že je to správne. 
 Ak si predstavíte seba ako klienta zariadenia keď prvýkrát vstúpite do dverí a je 
vám povedané, že tu budete minimálne 16 mesiacov s ľuďmi, ktorých uvidíte za 5 
minút na skupine 1x v živote, je to trochu desivé. Noví ľudia, nové prostredie, nové 
pravidlá, bez kontaktu s rodinou v 1.fáze, a ešte vám aj povedia, že sa naučíte aj myslieť 
inak. Sú klienti, ktorí majú tendenciu hneď odísť. Na Pahorku sme tu od toho aby sme 
chlapcom vysvetlili a ukázali, že nie je nutné veci riešiť radikálne, že sa to dá aj inak, aj 
keď človek sám tomu neverí, lebo to nepozná a nedokáže si to predstaviť.  Stojí si za 
svojím a chce ísť k svojmu "bezpečiu" aj keď ho to zničí. Vtedy zakročí skupina, ktorá 
mu vie poskytnúť  predovšetkým svoje skúsenosti, povzbudiť, podržať ho ak je treba. 
To, že sa klient naučí dôverovať skupine - komunite je preňho kľúčové. Každý má svoju 
cestu a musí pracovať na sebe sám, to zaňho nikto iný nespraví, ale vždy sa vám kráča 
ľahšie ak máte pri sebe niekoho kto vám vie poradiť, na koho sa môžete obrátiť, s kým 
sa porozprávať, a viete, že mu môžete veriť lebo si prežil niečo veľmi podobné ako vy. 
A až príde tá chvíľa keď si uvedomíte ako ste ublížili svojim blízkym, aké veľké reálne 
dôsledky má vaša závislosť, skupina je tu od toho, že vás podrží aby ste sa "nezložili", 
ale bojovali ďalej a ukázali rodine aj svojim blízkym, že sa chcete zmeniť a aj preto 
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niečo reálne robíte. "Vidieť raz je viac ako stokrát počuť "- čo tu platí dvojnásobne, 
lebo prázdnych sľubov už bolo nespočetne. 
 Na Pahorku sa snažíme vybudovať rodinné prostredie, každý klient tu má brata 
a taktiež si tykáme, lebo tak sme si tak bližšie.  
 V centre ide výlučne o prácu na sebe, predovšetkým so svojím vnútorným Ja,  
tzn. svojou osobnosťou. Chlapci nadobúdajú schopnosť inak pristupovať k problémom 
ako to robili v minulosti, hľadať viac riešení a možností, žiť v prítomnosti, vyplniť si 
plnohodnotne svoj voľný čas. Každú sobotu a nedeľu majú v harmonograme "akciu", 
ktorú si plánujú v piatok večer a zúčastňujú sa na nej spolu ako skupina. V lete sa veľmi 
tešia na kúpanie, bicyklovanie, volejbal, futbal, na jar a jeseň hrávajú šípky, v zime 
spoločenské hry. Je to veľmi osviežujúce a náramne si to užívajú. Jeden náš klient 
nedávno povedal: "Takto veľmi a úprimne sa teším prvýkrát odvtedy čo som fetoval. 
Predtým som sa už ani sám tešiť nevedel. Teraz je to prvýkrát čo som čistý." V každej 
fáze klienti rozmýšľajú inak, inak cítia a správajú sa. Tento výrok bol pre mňa bol 
míľnikom, veľkou odmenou, dodal mi energiu a pocit vďačnosti, že sme sa zase raz 
pohli o kus ďalej a, že tento mladý človek je o kus bližšie k svojmu cieľu. 
 Je skvelé, že zariadenie ako Pahorok existuje. Pozerám okolo seba a vidím, že 
všetci tu robíme všetko pre to aby režim fungoval, všetko bolo ako má byť, aby sme 
pomohli týmto mladým ľuďom doliečiť sa a znovu sa navrátiť do života. Ideme malými 
krôčikmi, no konečný výsledok je k nezaplateniu. V blízkej dobe nám jeden klient 
odchádza, absolvoval a úspešne ukončil celý program. Je to ten najlepší pocit a 
nemôžem mu priať nič iné ako len samé čisté dni, ktoré mu prinesú všetko to ostatné - 
zdravie, šťastie, lásku. 
 Ukončením pobytu cesta nekončí, treba sa snažiť stále, no ak viete, že máte 
niekde druhú rodinu, ktorá je tu pre vás aj v budúcnosti, kráča sa omnoho ľahšie. 

 
 

        Mgr. Monika Račeková 

                 Psychologička 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 7 - 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 8 - 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 9 - 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 10 - 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 11 - 

 
 

 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 12 - 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pahorok, nezisková organizácia                                                Výročná správa za rok 2018 

Strana - 13 - 

Autentické príspevky klientov 
 

Môj rok 2018 bol celkom fajn, plný zmien, ale konečne dobrých. Bol som z jednej strany                   
v resocializačnom zariadení, čo by sa od chalana v mojich rokoch skôr čakalo že už budem riešiť iné 
veci ako rodinu, prípadne dom, prácu, ale keďže mám problém zvaný závislosť tak to bohužiaľ nejde, 
takže v prvom rade musím riešiť seba a učiť sa ako to vonku zvládať aby som mohol normálne 
fungovať. Mal som dosť zásadové obdobie, lebo som prestúpil                      do poslednej 4. fázy. Takže 
sa odo mňa očakáva, že už budem vo všetkých veciach 100percentný, aby som ukázal, že to vonku 
zvládam. Nie je to ináč, keď som už pritom, žiadna ľahká záležitosť, zmeniť samého seba úplne od 
základov, lebo to si vyžaduje celkový prerod človeka, musí zmeniť svoje správanie od základov, naučiť 
sa úplne iným zvykom                    a v prvom rade byť na seba tvrdý , aby som to vonku zvládol. V 
tomto, teda v tom minulom roku som sa aj s mamou a jej priateľom uzmieril opäť a dal veci aspoň 
trocha tak, ako majú vyzerať, aj keď to nie je a ani nebude už nikdy taká rodina ako vidíme v televízii. 
Bol by som rád keby sa mi ešte podarilo úspešne ukončiť Pahorok a začať pracovať a postupne si 
platiť svoje dlhy voči všetkým, čo mám. Mal som veľké šťastie, že ma cesty života zaniesli sem               
na Pahorok a že som spoznal ľudí, ktorí tu pracujú, lebo nič lepšie sa mi nemohlo stať.                    Po 
dlhom čase som čistý oslávil Vianoce a užil si tieto sviatky radosti a pokoja s triezvou hlavou a videl 
naplno, že o čom sú tieto sviatky, že to nie je o tom, ako sa sám niekde zavrieť, ale že to je o rodine, 
priateľoch, kľude a pokoji. Takže som sa vlastne naučil konečne normálne žiť.    
  

        Klient zariadenia 
 
 
 
Môj rok 2018 bol asi z mojich najhorších. Na začiatku roka som pracoval v Bratislave                           

v Devínskej Novej Vsi vo Volkswagene ako skladník-picker na nízkozdvižnom vozíku, tam som pracoval 
asi 3 mesiace, potom ako som tam skončil skrz drog, som bol doma v Nitre. Robil som už len po 
brigádach, ale na tie som zväčša sral a lietal po uliciach, fetoval a predával. Potom, ako toho už bolo 
na mňa dosť, som si na nejakú chvíľu s drogami dal pauzu. Našiel som cez internet prácu v Bratislave 
ako SBS-kár - práca ochrana osôb a majetku, zavolal som tam, zobrali ma, a tam som pracoval asi 
od mája do konca augusta v Hornbachu                             na kamerách, tam sa mi páčilo, aj tá partia, 
ale keď som mal voľno, chodil som do Nitry a zas som ulietaval. A potom to opäť prišlo, rozfetoval 
som sa a skončil som aj tam. Potom som bol opäť doma v Nitre u našich. Mamina aj s otčimom už 
nemali na mňa nervy, čo so sebou robíš, tušili, že fetujem, lietaš po nociach po vonku. Potom som sa 
im priznal, no mamke skôr. Išiel som na psychiatriu do Nitry na detox, pretože už som nezvládal žiť to 
čo som žil.     Po detoxe prišlo liečenie v Záluží, ale tam som pobudol len týždeň. Preplo mi, mama už 
nevedela, čo so mnou, tak zavolala na mňa políciu, a sám som sa aj udal. Potom som skončil opäť na 
detoxe, ale už v Nových Zámkoch a odtiaľ som išiel sem na Pahorok. Som šťastný, že už mám pokoj 
na duši, a že som tu. Mám novú šancu zmeniť môj život!!! 

Klient zariadenia 
 
 
 

Môj rok 2018 bol prelomový, podarilo sa mi nájsť strednú cestu medzi tým všetkým. Nabral 
som veľa trpezlivosti a aj sa mi podarilo zistiť, že kde všade som mal robotu, bolo toho dosť veľa, 
pokiaľ som pochopil, čo všetko v živote má pre mňa význam. A že to nie sú peniaze, drogy a feťáci. 
Ale naopak, že sú to priatelia, rodina a stereotypný život, ktorý je super si sem tam okoreniť dákym 
výletom. Prekonal som aj chvíle, kedy som sa nechal stiahnuť dole feťákom. Vtedy som sa pridal k 
nemu a zmenil som sa. Nevedel som si veci pripustiť, že sú inak, ako si myslím, no so všetkým som 
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pracoval a veril som tomu, že všetko, čo robím, čo je mi ukazované, je správne a najlepšie. Boli 
samozrejme aj dni, kedy som pochyboval o sebe, ale aj o tom, že to zvládnem. Vtedy mi pomáhala 
skupina a ťahali ma zdola nahor. Týmto rokom sa mi režim vryl dosť pod kožu a som za to veľmi rád, 
lebo mi ukazuje smer vždy, keď potrebujem. V tomto roku som si neuveriteľne zlepšil vzťah s rodinou. 
Berú ma úplne inak, lepšie, čo sa mi veľmi páči. Samozrejme, že sa snažím a záleží mi na tom, aby 
bolo všetko dobre. Prežil som už druhé meniny a narodeniny v komunite, čo som veľmi rád, pretože 
boli čisté a plné radostných emócií. Takisto druhé Vianoce, ktoré sa tu tiež nesú vo veľmi príjemnom 
duchu, všetci sme tu boli pokope, a tešili sa z maličkostí. Pochopil som, že                      v živote sú 
dôležitejšie veci ako peniaze a drogy. A to sú priatelia, rodina, zodpovednosť, práca a mnoho ďalších 
vecí. Takže tento rok sa môj život otočil po dlhom čase konečne na tú správnu stranu. 
 

Klient zariadenia 
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Rok 2018 v obrazoch 
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